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ZAPIS Z JEDNANI VYROCNI KONFERENCE
vos 2016.

Delegriti se mimd zpozdrli, zah6jeni se posunuje na cca 10:07.

Z vedeni piitomno dle prezendni listiny.

Host|: Msr. Frantiiek Dobiik. oledseda CMOS PS
Ing. Pavel Ondek. niedseda Odborovbho svazu pracovn{kfi ikolstvi a vdd),
na Slovensku
Doc. Ing. Miroslav Habdn. Ph.D.. mistooiedseda svazu a piedseda Sdruieni wsoWch
ikol a niimo f[zenich organizaci

Piedseda VOS piednesl zdravici v trviini asi 20 minut. Piivital jak delegrity VOS, tak i ctdn6
hosty. Piedseda Stiedula se zdvoiile omlouv6 lcrrili pracovnimt vytileni. Drile Ing. Bartrik
upozomil nato, i.e byla schv6lena novela VS zdkona. NejdrileZitdjii zmdnou je institucionSlni
akreditace. D6le se jedn6 o n6vrhu zirkona o vEdd a vlizkumu, asi vznikne nov6 ministerstvo,
vSichni budou informov6ni. Kritickjm bodem je duplicita v iizeni VS, Motivace ke zmin€ je
distd politick6. Drile informoval piedseda o dal5ich aspektech problematika financov6ni
veiejnj'ch vysokj'ch 5kol. Zisadnim probl6mem je financov6ni THP pracorniki, d6le
nedostatedn6 finandni motivace Ph.D. studentu. Tuto situaci je nutno zmdnit. A takto to bylo
naznadeno pani ministr)'ni Skolstvi. Jednrini je piislibeno, dekd se pouze na termin.

Jako piiklad je moZn6 uv6st zdravotnictvi, kde je dnes jiZ mnoho pracovi5t', kde je diky
podfinancov6ni pracovni sily probl6m udrZet stAvajici sluZby a p6di. Toto jako celek
piedstavuje hranice diskuse na t6to vyrodni konferenci. Takto je nutno i vyjednrivat v KOR
tak, aby vedeni univerzit v riimci svych kompetenci vgvriieli spolednj, tlak na politickou
reprezentaci. Prvotni materidl byl odesl6n na ministerstva, oni tento probl6m chipou, ale bez
konlcr6tni odpovEdi. Piedseda dile razantnd upozoriuje ra to, 2e toto byla primrimE akce
Konference rektoru, ale se spolednjm cilem. DAle je nutno piev6st toto jedn6ni do tripartity,
coZ bude udin6no n6sledn6.

Pied volbou pracovnich org6nfi konference piedseda d6v6 slovo hostum.

Prr.ni mluvi Ing. Ondek. Vysvdtluje postaveni svazu vddy a Skolstvi na Slovensku. V r6mci
svazu prisobi 3 autonomni sdruZeni. Jsou to VS, SS, ZS. efispEvky jsou 0,5% z dist6ho
piijmu, ale 0,1% op6t vraci na niZdi stupn6 pro provoz. Existuje kolektivni smlouva vy55iho
stupn6, ie5ena na tdpartitd. Soudiisti smlouvy je mzdovy piedpis, d6le tj'denni pracovni das,
d6le benefit pii odchodu do drichodu. Pedagogov6 maji 9 bjdnir dovolen6, ostatni 5 fj'dni



do vdku 35 let a 6 tj'dnfi nad v6k 35 let. D6le vysv6tluje podstatu uzavirini vy55i kolektivni
smlouvy. V proj evu Ing. Ondek infomuje o probihajici strivce, kter6 v5ak neni akcr odboru,
ale radik6lni d6sti uditelfr, zadala v BratislavE. Zapojeni jednotlivj'ch univerzit je ale nicotn6.
Pozadi st6vky je ziejmE politick6, jde o akci k ovlivnEni vfsledku voleb.

Doc. Habiin - probl6my jsou podobn6, je kvalitni vybaveni, ale silnd podfinancovan6 je
mzdov6 ohodnoceni. Dile popisuje situaci, kde byla vypracoviin a zpriwa, kter6 ale nebyla
nikde zohledndna . Z toho moLniL plyne i soudasnii ,,stiivka". Podet VS zamdstnanct je cca
21 tis. Kd, akademiku je cca 10,5 tis. Byla schv6lena deklarace, kde z6kladni my5lenkou je
podpoieni financovini vEdeck6 dinnosti, n5stupni plat asistenta je na 1,7 n6sobku prum6m6
mzdy, tedy 14008. Plat profesora je po 32 letech praxe 1200E, coZ je nedostatedn6. D6le je
nutno omezit ietdzeni smluv na dobu urditou. Nizk6 platov6 stupn6 jsou jiZ niZ5i neZ
minim6lni mzda. Na zivdr pieje delegritum tisp6Sn! prubEh dneSniho jedn6ni.

Piedseda dEkuj e za vystoupeni, FrantiSek Dob5ik bude hovoiit posl6ze. N6sleduje schviileni
JR a programu jedn6ni. Do dasov6ho plinu se dopliuje vystoupeni zahranidnich hostt. Bylo
schviileno jednohlasnE. StejnE tak program konference byl jednohlasnd schv6len.

Piedsednictvo tvoii vj'bor a KIt: Ing. Franti5ek Bart6k, RNDI. Dolansk!, Ing. Konedny,
Ing. Dvoi6kovri, Mgr. Baierl, lng. Lui6dek, RNDr. Bauer. Piedseda nabizi jedno voln6 misto
do piedsednictva. Nikdo se nehLisi, piedsednictvo jsou tedy dlenov6 vyboru a KI(.

D6le se voli mandAtovi komise: piedseda Ing. Konednj', doc. Moural
N6vrhovii komise: RNDr. Dolansk!, Prof. Poschl

Zapisovatel6: Ing. Lun6dek, Mgr. Baierl

Ovdiovatel6 z6prsu: Doc. Koliii, doc. Tomii5 Halenka

Volba skrut6toru: PhDr. Jevsejenko, Ing. Dvoi6kova, p. Boh6dek

Piedseda ve voln6m dase, vznikl6m pro jednini mandiitov6 komise, komentuje zprir,u
o dinnosti vlfboru. Bude vysvdtleno podrobn6ji to, co neni zcela obsaZeno ve zpr6v6.
NejdtleZit6j5im aspektem je to, L.e integrace odborovich svazt nebude obsahovat pouze
CMOS PS a VOS, ale i OS pracovniki knihoven a OS pracovnikfi ve v6d6 a vfzkumu. Pro5el
n6vrh nov6 dohody, dekri se na ofici61ni schv6leni u ostatnich odborovych svazir. Inspiraci je
situace na Slovensku, hlavnim stavebnim kamenem je pocit soudrZnosti a kolektivity.
Probl6mem je rozdiln6 vj'Se piisp6vkfi a odliSnd integrace jednotlivj'ch svaz(). Z leZitost je
strile Zivri, je v bdhu, ptvodni neformflni spojeni je piitaZliv6 i pro jin6 odborov6 svazy.

Bylo aktivnE piistupov6no ke zmendm ve VS zdkone, doplnEno bude formou vl6dnich
naiizeni. Zde vybor postupoval v souladu s minulfmi usnesenimr.

D6le piedseda kritizuje piiliSnou byokracii, kter6 je neefektivni a porze okr6d6 zamdstnance
o das. Ret6zeni pracovnich smluv je dino tim, Ze mnoho fakult dofinancovriv6 pedagogickou
dinnost z evropskych projektu. Snad by do budoucna mElo b;it eliminov6no zm6nou syst6mu
financovini. Pokud nedojde ke zm6n6, ziejmd bude nutno pokradovat v soudasn6 praxi.
D6le piedseda apeluje na setk6vrini odboru se zam6stnanci, na vyi.idini m6 o ridast z6jem
i piedseda eltfOS Stiedula. Toto je probl6m, kteni pietrvava. Spolupr6ce svazu



s akademickjmi reprezentacemi je velice.dobr6, piedseda iKR aktivnd piistupuje k diskusi
s VOS. Dobr6 vztahy jsou tradidnd s RVS, s panem piedsedou Fischerem m6me Zivj, styk,
komunikace a spolupr6ce je na dobr6 irrovni.

Na zdvdr komentiiie se piedseda vraci k tomu, aby se nezapominalo na to, Ze jako odborov6
struktua musime vZdy tladit na zly5ov6ni mzdovfch sazeb, je tieba hlidat rezervy
v hospodaieni. CMKOS doporuduje nerust mzdov6 sazby kolem 3o/0. Yybor viem KOR
a organizacim doporuduje tladit na n6rust mzdy. Pomoc ze strany viboru je v tlaku
na mmtsterstva.

Vj'rok manditovd komise

Celkem m6me 76 mand6tfi, piitomno je 46 mandritu, konference je usniiSenischopn6.
Minimum je 39 mandritfi.

Zpr|va je schvAlena jednomys'lnE. Pro (18+15+13):46 hlasfr, proti 0, zdrZel se 0.

Franti5ek Dob5ik, piedseda itr,tOS pS - D6kuj e za pozviini, s pot6Senim splni svoji
historickou povinnost. D6le se piedseda Dob5ik vraci k vystoupeni hostu ze Slovenska,
pozitivnd hodnoti tento koncept, je inspirativni. VysvEtluje probl6my spojen6 s realizaci vy55i
kolektivni smlouvy. Z kapitoly rozpodtu MSMT.lde 90 mld. do region6lniho Skolstvi.
Koncept inkluze je v souladu s poslAnim odboru. Zm6na ve financovdni bude i ve zmEnd
financov6ni na n6kladov6, kde rozd6lovaci jednotkou je podet tiid. Kari6mi i6d bude
tiistupiovj', s dopadem na zm6nu platovich stuprifi. Jednotliv6 odborovE svazy musi hledat
cestu spolupr6ce tak, aby jeden druh6mu neodderp6val finandni zdroje z rozpodtu MSMT.
D6le je nutno propracovat strategii sloudeni odborovj'ch svazt, bude zileLet i na formulaci
piijateln6ho n6zvu.

Piedseda VOS - Je nutno zm6nit chripini principt vzddlanosti a pozice Skolstvi
ve spolednosti. Ddle se dotazuje, zda je piitomen n6kdo z um6leck6 VS, pro tvorbu moZn6ho
loga sloudenych odboror"j'ch svazri. BohuZel tomu tak neni.

Podle programu n:isleduje zpriiva o hospodaieni VOS a n6vrh rozpodtu na rok 2017.
Ing. Dvoi6kov6 - vysv6tluje plndni rozpodtu, nar"j'Seni je hlavnd v kapitole cestovn6ho. Drile
nastal ribltek dlenri, jmenovitd 8,1%. Byla zaloi.ena novit ZO VOS, Biomedicinsk6ho
inZenyrstvi CVUT. Po piedneseni zpriivy nejsou L.6dnE dotazy. Piedseda vysvdtluje moinost
piestdhovani do budovy na Senov6Zn6m nrimdsti, je5td neni dehnitivnd rozhodnuto, ale
odekiiviime moZn! pokles n6kladri.

Hlasoviini o zpr|vE o hospodaieni a n6vrhu rozpodtu - jednomyslnd schv6leno.
Pro (18+15+13):46 hlasir, proti 0, zdrZel se 0.

Piedseda ddkuje vedouci sekretariiitu, pii neuvoln6nj,ch dlenech vyboru je tlak na vedeni
a sprSl.u sekretariitu zrisadni.

RNDr. Bauer komentuje zpriim KK. Tematicky je rozddlena do 4 iiisti. Cinnost vyboru je dle
usneseni konference. V koment6ii vysvdtluje dalii oblasti, zdsadni je deficitni rozpodet, kterj'



ale byl v re61n6 situaci prakticky polovidni, nez byl schv6lenj'. clensk6 zirkladna se sniZuje,
ale v6tiina ZO dodrLuje dasovj' harmonogram platby piispEvku, je zde zlep5ujici se trend
s porovn6ni s rokem 2014. Strile chybi spln6ni irkolu na zisk6ni IeO pro ty ZO, kterd ho zatim
nemaji. Tento tkol nelze k dne5nimu dni pokl6dat za spln6nli. Aktivity dlenir KK jsou
zamdieny hlavnd na kontrolni 6innost, d6le na piipral'u dildich dokumenhi pro jednrini. Vj,bor
a KK zasedaly spolednd ve dvou piipadech.

Doc. Zbyiek Trka informuje o hospodafeni KSV Brno s.r.o.. Komentuje vyplacen€ piijmy
a dinnost spole6nosti. Upozoriuje na moZnost ubyov6ni pro dleny VOS za vj'hodn6 ceny.
Podrobnosti je moZno najit na intemetovj'ch str6nk6ch KSV Brno a.s. V posledni idsti
lystoupeni doc. Trka vysvdtluje zanedbatelnj' ,,dilek" VOS ve spolednosti.

Zpr|va KK a KSV Brno s.r.o. byla piijata jednomyslnd. Pro (15+16+17) : 48 hlasri, proti 0,
zdriel se 0.

N6sleduje zprSva inspektorky BOZP. Probl6my jsou pievifinE v zajistdni lahvi s technickjrni
plyny, dile v nedostatedn6 identifikaci prostiedkri pro prvni pomoc. Z6sadni probl6my ale
nejsou. Piedseda apeluje na deleg6ty, aby problematiku nepodceiovali hlavnE v laboratoiich
a ve vztahu k prokazateln6mu poudeni studentri.
V 12:ll se dostavila se pani Bartikov| - nabizi moZnost Skoleni BOZP pro zamEstnance
i pro dleny ZO. Odek6v6 ot6zky do diskuse, ty ale nejsou.

Doc. Hab6n - Slovenskli OS m6 3 inspektory BOZP, syst6m financovini je identickj'.

Zpr6va inspektorky BOZP byla schvrilena jednomyslnE. Pro (15+16+17) = 48 hlasri, proti 0,
zdrZel se 0.

Piedseda otviri diskusi ke v5em bodrim piedchoziho jedn6ni. PozitivnE hodnoti nov6 sloZeni
vj'boru. Dildim nedostatkem je pouze to, Ze neni Zddn! dlen vj,boru z Prahy. Doporuduje
do kolektivni smlouvy vLdy zakotvit, aby minimflnE piedseda ZO mohl vykonivat svoji
6innost ve sv6 pracovni dob6.
Do diskuse se nikdo nehliisi, proto piedseda formuluje filozofickou otiizku na hosty ze SR.
Jak se zmdnil V65 osobni i odborovj'Zivot po zavedeni spoledn6 mdny Euro.
Doc. Hab6n - piimj' dopad je pouze na zmEnu cenov6 hladiny, zhoriuje se komfort
pii cestov6ni.

Piedseda vysvdtluje konflikt v iizeni a zaloLeni ZO, tviLdi dva piipady. Prvnim je zaloZeni
ZO FBI C\tiT v Praze. Konflikt je distd na hdsk6 rirovni. Odborov6 rryjednriv6ni je vZdy
o hledrini kompromisu, touto schopnosti musi bjt kaZdj, piedseda ZO vybaven. VOS nechce
a nebude nikdy zasahovat do vedeni a dinnosti ZO. Druhlim probl6mem je 5patn6 komunikace
mezi vedenim ZO a zhjenkyni o nov6 dlenstvi. Diplomatick6 jednrini je nutno nejen
s vedenim VS, ale i se dleny. Pro odregovdni uv6di piedseda n6sledujici bonmot ,,KdyL
oteviete krabi6ku sardinek, r'rykoukne na V6s Stiedula".

Jednini pokraduje, v 13: 30 piedseda vyzivri ridastniky k diskusi.

Doc. Moural - Paldiv6 t6ma jsou mzdy. Jak zajistit to, aby rektoriit efektivndji nakl6dal
s finaninimi prostiedky. Jak je to ve vztahu k legislativE. Je moZno ji zmdnit, pokud je
Spatnri?



Ing. Bart6k - Toto je zcela individu6lni dle univerzity, jasn6 legislativa neexistuje. Z6leZi
na vyii frxnich nakladri. Ne viechny mzdov6 n6klady jsou rozddloviiny transparentnd. Jasn6
diference je mezi zamdstnanci l6kaisk6 fakulty a zamdstnanci fakultni nemocnice.
Problematika je na kaLd6, fakult6 tro5ku jin6. Zikladem je tdast a aktir,ni jedn6ni na zased|ni
AS fakult a univerzit. Zitkladem je rozpodet a pravidla sestaveni rozpoitu. V z6v6ru se vraci
k zaloLeni a fungovfni odboru po konci ROH, uv6di omezeni teto situace.

Prof. Ptischl, Mendelova univerzita Bmo souhlasi s n6zorem piedsedy. Na Mendelu se 8 let
nepohnuly mzdy. Ale pracuje se na zvj.Seni. Dotaz ke slovenskjm kolegrim - jak udrZujete
dlenskou z6kladnu?

Doc. HabriLn - Naprosto stejnjr probl6m, kaZdj' rok dochrizi k piirozenEmu ribytku dleni.
Pfibjv6 podet odbor6iri, kteii si plati udrZovaci mimku. Oslabuje to vyedniivaci silu. Byla
\ryWofena komise mladych efekt je5t6 neni v soudasn6 dobd znr\rn. Probl6my jsou hlavnE
v umElecklch Skol5ch, kde jde o jednotlivce.

Ing. Ondek - Probl6m je celoevropsky, je to dano timto, Ze kolektivni vyjednivAni je
pro odbor6ie a neodbordie. Re3enim jsou specirilni benefity. Jde o soci6lni pomoc v nal6hav6
situaci, prAvni sluZby pro pracovni i osobni probl6my, d6le slevy na rekreaci. Primiimim
probldmem je ale osoba piedsedy ZO,kde je siln6 osobnost, probl6my jsou minim6lni.
Ing. Bart6k - niivrhovii komise se sejde k tvorb6 n6vrhu a usneseni.
Doc. Kuba, e\tUT - dotaz na slovensk6 kolegy - struktura KS vyS5iho stupnd a postaveni
piedsedt ZO v akademick6 samosprd.vE.

Ing. Ondek Vy55i KS je diina zAkonem. Jsou kolektivni smlouvy pro stitni zamdstnance
a ostatni. Odbory sestavi vyjednrivaci tjm, n6vrh smlouvy jde na vl6du SR, d61e se rozelle
na izemni celky, tedy kraje, mdsta. Obsahem jsou platy, pracovni doba, odstupn6
pii propu5tEni di pii odchodu do dfichodu, d61e pomoc v nernoci, dovolenii jak je uvedeno
v z6pisu v,_iSe.
Pokud doch6zi ke zvy5ovdni platu, jedn6nim jsme zatim vZdy byli schopni zajistit financovini
na zv'.iSeni plati ze strany ministerstva Skolstvi.

Piedseda Bart6k vysvdtluje v soudasn6 dob6 nemoZnost vyjednat KS vy55iho stupnd v CR.

Doc. Kuba - op6t dotaz na slovensk6 kolegy - existuje Skoleni, kam by mohl odborrii z CR
piijet a bjt pro5kolen.
Ing. Ondek - Probih6 jak Skoleni svazov6, tak i regronilni. Regiony si svoliivaji okresni
konference na Skoleni napi. BOZP. V diskusi zdeje moZno ie5it i jin6 probl6my.
Doc. Habin - Skoleni hlavnd k legislativ6, napi. problematika irdtov6ni di ekonomick6ho
iizeni ZO.
Ing. Bart;ik Skoleni bylo, ale zdjem byl tak mizi\"i, Ze se muselo zruiit. Zijem je naprosto
minoritni. V dal5im kritizuje fungov6ni tzv. ,,forn6lnich" ZO.

N6rrhovi komise piedkl6dri a nech6v6 schvrilit jednotliv6 body Usneseni Vy'oini konference
VOS 2016. Je odhlasoviino nEkolik drobnj,ch zmdn ve zndni jednotlivlch bodt.
Schvaloviini bod i.1 - Pro (12+15+14) :41 hlasri, proti 0, zdrZel se 0.
Schvalov6ni bod d.2 - Pro (12+15+14) : 41 hlasi, proti 0, zdrZel se 0.
Schvalov6ni bod 6.3 - Pro (12+15+14):41 hlast, proti 0, zdrZel se 0.



Ing. Luiddek upozoriuje, Ze v bodu 4. jsou rikoly, kter6 jsou jak iEZko splniteln6, tak i tdZko
kontrolovateln6 a navrhuje je typustit. Zbod,t 4.,,Konference *1 d ZO VOS" je nakonec
po diskusi ryjmuta d6st o povinnosti uveiejnit na vnitinich webovj'ch str6nkrich vysok6 Skoly
odkaz na kontakt se zrlkladni odborovou organizaci. Tento rikol bude nadile piesunut do bodu
5. ,,Konference doporuduje". Usneseni bylo pot6 jednomyslnd schvileno. Pro (13+15+14) :
42 hlast, proti 0, zdrZel se 0.

Piedseda d6kuje za schv6leni, informuje o materi6lech, kter6 budou zasl6ny piedsedtm,
doporuduje podrobnd je prostudovat. ZO se maji ryj6diit k tomu, zda maji bjt dvd
ministerstva, kterjm budou VS podfizeny.

Piedseda se lou6i s hosty ze Slovenska za bouiliv6ho potlesku zbylj'ch deleg6tu.

Po z6vdredn6m proslovu, kter,jm dEkuje za prfici v ZO, pieje delegritfim piijemnou cestu
domt.

V Praze dne 16. 2. 2O16 zapsali:

Ing. Jifi Luiridek
Msl. Petr Baierl

Zipis ov6iili:
doc. Ing. Josef Kol6i, CSc.

doc. RNDI. Tomi5 Halenka, CSc.


